

Antrag auf Eröffnung des Promotionsverfahrens

Application to initiate the doctoral exam procedure



TECHNISCHE
UNIVERSITÄT
DARMSTADT

Fachbereich Physik

Name, Vorname(n): _____
Last name, first name(s)

Geburtsdatum: _____ Geburtsort: _____
Date of birth Birthplace (Country)

Staatsangehörigkeit: _____ Matrikel Nr. _____
Citizenship Matriculation No.

E-Mail: _____
E-Mail

Ich habe unter der Anleitung von Prof. _____ meine Dissertation mit dem Thema
Under the supervision of Professor _____, I have prepared my dissertation on the subject

angefertigt und bitte gemäß § 8(1) der Promotionsordnung um Eröffnung des Promotionsverfahrens.
and hereby request to initiate the doctoral exam procedure according to § 8(1) of the General Doctoral Regulations.

Als Referierende und weitere Prüfende schlage ich vor:
I suggest the following examination board for my disputation

Referent:in: _____
First reviewer (Signature first reviewer)

Korreferent:in: _____
Second reviewer (Signature second reviewer)

Prüfer:in: _____
Examiner (Signature examiner)

Prüfer:in: _____
Examiner (Signature examiner)

Als Prüfungstermin schlage ich in Absprache mit der Prüfungskommission folgenden Termin vor:
In accordance with the examination board, I propose the following date for the examination:

Datum: _____ Uhrzeit: _____
Date Time

Datum, Unterschrift: _____
Date, signature



Zusätzlich erforderliche Unterlagen:

Additional documents required

- **Dissertation (elektronische Version (PDF, max. Größe 20 MB) UND 3-fach schriftliche Version)**
Dissertation (electronic version (PDF, max. size 20 MB) + 3 hardcopies)
- **Masterzeugnis und Urkunde (im Original)**
Diploma/ Master's certificate and records (must be originals)
- **Erklärung gemäß §8(1) Promotionsordnung**
Declaration regarding §8(1) General Doctoral Regulations
- **Nachweis über die Zahlung der Promotionsgebühr**
Bank receipt to proof the payment of the exam fee

Wichtige Hinweise:

1. Der Vorschlag der Referierenden/Prüfenden ist mit den Personen abzusprechen und durch Unterschrift dieser zu bestätigen.
Please ask all reviewer/examiners to sign this application to assure their availability at the suggested date of your disputation.
2. Bei externen Referierenden bitte den VOLLSTÄNDIGEN TITEL (z.B. „Prof. Dr. rer. nat.“) und die ANSCHRIFT angeben.
In case you have an external examiner in your board, you must submit the FULL TITEL (e.g. “Prof. Dr. rer. nat.”) and the postal ADDRESS.
3. Der Prüfungstermin ist ein VORSCHLAG. Die FESTSETZUNG des Prüfungstermins und der Uhrzeit nimmt der Dekan in Absprache mit dem Promotionsausschuss vor. Prüfungen finden ausschließlich innerhalb der Vorlesungszeit montags und mittwochs statt.
The SUGGESTED examination date will be turned into an APPOINTMENT by the dean after discussing your suggestion with the Promotionsausschuss. The disputation has to be appointed on a Monday or Wednesday during lecture times.